

建筑科学[®]

BUILDING SCIENCE

7
2012

中文建筑科学类核心期刊
中国科技论文统计源期刊(中国科技核心期刊)



第28卷 第7期
VOL.28 NO.7

ISSN 1002-8528



9 771002 852003

中国科技论文统计核心期刊
国际 CODEN 中心收录期刊
《中国科学引文数据库》来源期刊
国际连续出版物数据系统收录期刊
ICONDA 国际建筑文献数据库收录期刊
中国科技期刊文摘(CSTA)英文版
数据库收录期刊
《中国学术期刊(光盘版)》
检索与评价数据规范》执行优秀期刊



建筑科学

JIANZHU KEXUE
(月刊)

第 28 卷 第 7 期(总第 180 期)
2012 年 7 月 20 日出版
(1985 年创刊)

主 办:中国建筑科学研究院
编 辑:《建筑科学》编辑部

地址:北京北三环东路 30 号
邮编:100013
电话:010-64517786;84272776
传真:010-84272776

E-mail:busc@263.net

http://jzkx.chinajournal.net.cn

总 编:赵基达

主 编:吴元炜

副 主 编:崔建友

执行副主编:吴立民

* * * * *

印 刷:北京时捷印刷有限公司
国内发行:全国各地邮局订阅

邮发代号:2—381

零 售:中国建筑科学研究院
《建筑科学》编辑部发行室

国外发行:中国国际图书贸易总公司
(北京 399 信箱)

广告经营许可证:京朝工商广字
第 0209 号(101)

目 次

计算分析

- 不同火灾条件下钢筋混凝土柱有限元分析 廖艳芬,漆雅庆,马晓茜(1)
基于试验测量的高层结构整体抗震损伤评估 刘成清,施卫星,赵世春(8)
巨型钢框架预应力复合支撑体系中复合支撑内力调平方法研究 李红明,顾 盛(12)
钢筋混凝土柱支承筒仓模型模态试验与有限元分析 张昊,揣君,许启铿,等(19)
工形对称不锈钢梁变形性能的有限元分析 常婷,王元清,石永久,等(23)
某基坑开挖对邻近地铁隧道影响的三维有限元分析 高文伟,向伟明,郑伟峰,等(28)

试验研究

- FRP 管型钢混凝土组合短柱试验研究 李侠,崔荣强,苏晓涛,等(31)
配置 HRB500 钢筋的混凝土异形柱滞回性能试验研究 戈贤,张健新,李艳艳(35)
木梁抗弯性能试验研究 卡米力·外力,哈斯也提·哈里丁,阿肯江·托呼提,等(39)
GFRP 筋拉伸力学性能试验研究 陈静,黄广龙,陈巧(43)
咸阳国际机场 T3A 航站楼屋盖圆管相贯节点试验研究 陈永昌,郝际平,尹冬玲,等(47)
预应力巨型支撑—钢框架结构拉索预拉力取值准则的试验研究 顾盛,裴波,沈超明(52)
输电线路复合式锚杆基础现场试验研究 郑卫锋,刘利民,刘义,等(56)
灌注细石混凝土微型桩基础下压试验研究 苏荣臻,邱书清,鲁先龙(59)
污水污泥烧结页岩砖性能试验研究 周杰,刘勇(63)

应用研究

- 对法国钢筋机械连接技术标准的应用研究 李智斌,许慧,吴广彬,等(67)
地铁明挖区间无柱大空间结构体系的研究 聂永明,刘明保,李志文(71)
变形缝对高层结构地震响应的影响研究 任家福,王泽军,张令超(75)
局部双层球面网壳整体后张拉成形研究 贺程,郝际平,方敏勇,等(79)
水泥膨胀蛭石保温隔热制品性能影响因素研究 王坚(84)
锤击打桩过程中桩身的动应力研究 胡博洋,朱哲明,汪镇霖(87)

工程实践

- 高层剪力墙结构优化设计之探讨 石小燕(90)
梯板横方向地震效应及混凝土楼梯耐震设计 刘一威(93)
厦门市人民检察院综合楼规划设计构思 吕韶东(97)
雪灾后坍塌的钢屋架承重厂房的检测鉴定及工程建议 卢明,商冬凡,安乐(100)
汶川地震中木结构古建筑的震害调查与分析 潘毅,王超,季晨龙,等(103)

综 述

- 城乡历史桥梁文化景观更变设计研究 李绪洪(107)
* * * * *

[期刊基本参数] CN11-1962/TU * 1985 * m * 16 * 112 * zh * P * ¥ 10.00 * 8000 * 27 * 2012-07

BUILDING SCIENCE

(Monthly Journal)

No. 7 Vol. 28 , July 2012

(Initial Issue in 1985)

Director: China Academy of Building Research
Edited & Published:
Editorial Committee of
BUILDING SCIENCE
Address:
30 Bei San Huan Dong Lu,
Beijing 100013, China
Tel: 86-10-64517786
Fax: 86-10-84272776
E-mail: busc@263.net
http://jzlx.chinajournal.net.cn

Managing Editor: ZHAO Ji-da
Chief Editor: WU Yuan-wei
Deputy Chief Editor: WU Li-min
CUI Jian-you

* * * * *
Distributed in China:
Post Office Code Name 2-381

Distributed Abroad:
China International Book Trading Corporation
(GUO JI SHU DIAN)
P. O. Box 399, Beijing, China

CONTENTS

Computation

- Nonlinear Finite Element Analysis of Reinforced Concrete Columns under Different Fire Conditions LIAO Yan-fen, et al. (1)
Seismic Damage Assessment of High-Rise Structures Based on Experimental Measurements LIU Cheng-qing, et al. (8)
Research on Method of Adjusting Internal Forces in the Composite Brace of the Mega Steel Frame and Prestressed Composite Brace Structure LI Hong-ming, et al. (12)
Modal Experiment and Finite Element Analysis of Reinforced Concrete Silo Model Supported by RC Columns ZHANG Hao, et al. (19)
Finite Element Analysis of the Deformation Behavior of Stainless Steel I-beams CHANG Ting, et al. (23)
3-d Analysis on the Effect of a Pit Excavation on Adjacent Subway Tunnel GAO Wen-wei, et al. (28)

Experimental

- Experimental Analysis of FRP Pipe Steel Reinforced Concrete Composite Short Columns LI Xia, et al. (31)
Experimental Research on Hysteretic Behavior of HRB500 RC Specially Shaped Columns RONG Xian, et al. (35)
Experimental Study on Bending Behavior of Wood Beams Kamili wailii, et al. (39)
Test Research on Tensile Mechanical Properties of CFRP Rebar CHEN Jing, et al. (43)
Experiment Research on Intersecting Joints of Steel Roof of the T3a Terminal of Xianyang International Airport CHEN Yong-chang, et al. (47)
Model Experiment on Rule of Cables' Initial Prestress in Prestressed Mega Brace and Steel Frame Structure GU Sheng, et al. (52)
Experiment Research of Composite Anchor Foundation in Transmission Line ZHENG Wei-feng, et al. (56)
Compressive Experimental Study of Micro Pilesby Concreting Method SU Rong-zhen, et al. (59)
Experimental Study on Properties of Shale Bricks with Polluted Water and Sludge ZHOU Jie, et al. (63)

Research

- The Application of Parallel Thread Rebar Splice Technology According to French Code in Algeria National Stadium LI Zhi-bin, et al. (67)
Structural System Research of Subway Non-Column-Supported Large Space for Open Excavated Tunnel NIE Yong-ming, et al. (71)
Seismic Response Study on High-Rise Structure by Setting Deformation Joints REN Jia-fu, et al. (85)
Research on Shape Forming of Partial Double Layer Spherical Surface Shell by Post-Tensioning HE Cheng, et al. (79)
Research on Factors Affecting the Thermal Insulation Production of Vermiculite Bond by Cement WANG Jian (84)
Study on the Dynamic Stress of Piles in Piling Process HU Bo-yang, et al. (87)

Experience in Engineering

- Analysis on Structural Optimum Design of Shear Wall for High-Rise Structures SHI Xiao-yan (90)
Seismic Effects of Stairs Slab in Cross Direction and Shock-Bearing Design for Reinforced Concrete Stairs LIU Yi-wei (93)
Programmed, Designed and Meditated by Xiamen People's Procuratorate Multifunctional Building LV Shao-dong (97)
The Identification of Steel Roof Bearing Factory Buildings Collapsed after Snow and Project Suggestions LU Ming, et al. (100)
Investigation and Analysis of Seismic Damage for Chinese Ancient Timber Buildings in Wenchuan Earthquake PAN Yi, et al (103)

Forum

- Research on Cultural Landscape Renewal Design of Historical Bridges in Rural and Urban Areas LEE Xu-hong (107)